
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. április 15-én      14.30 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen  vannak:  Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök,  Borbás  Elvira,  Dzsupin  Imréné,  Bánné  Veres 
Zsuzsanna, Bíró László tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
     Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Pácziné  FéliX  Anna  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,   a  bizottsági  ülést  14.30  órakor 
megnyitja. Megállapítja, hogy öt bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Dzsupin Imréné bizottsági tagot 
kéri fel. 

Javasolja,  hogy a  meghívóban  közölt  napirendi  pontokat   fogadják  el.  Első  napirendi  pont  a 
TRIOPACK  környezetszennyezése,  a   második  napirendi  pont   a  9/2008.(III.18.)  EKB 
határozat  újra  tárgyalása,  harmadik  napi  rendi  pont  a  10/2008.(III.18.)  EKB  határozat 
újratárgyalása,  a  negyedik  napirendi  pont  a „Tiszta udvar,  rendes  ház,  szép környezet  jó 
közérzet” program megtárgyalása, ötödik napirendi pont az egyebek.  

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére,  valamint  a  napirendi  pontokra  tett  javaslatot   és  azok  sorrendjét  5   igen 
szavazattal elfogadta.   

1. TRIOPACK környezetszennyezése  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A napirenddel kapcsolatban beszélt a polgármester úrral 
és azt mondta, hogy ezt az ügyet egyenlőre nem kell tárgyalni,  mert bírósági eljárás alatt állnak, ha 
lesz ítélet  utána lehet  a levélíróknak választ  adni  a  környezetszennyezéssel  kapcsolatban.  Ezzel 
kapcsolatban nem kíván mást elmondani, ha nincs hozzászólás rá térne a második napirendi pontra.

Vargáné Vass Éva jegyző: Kérdezi, hogy döntés nem fog-e születni ezzel kapcsolatban. Leveszik 
az  ügyet  a  napirendről,  vagy elnapolják,  vagy nem tartozik  a  hatáskörükbe.  A bizottság annak 
ellenére, hogy nincs hatásköre az ügyben a környezetvédelemmel  kapcsolatban javaslatot tehet, az 
írásos bejelentésekre.A hivatal az intézkedést megtette, megkereste az illetékes környezetvédelmi 
hatóságot, hogy az ügyben járjon el.  A hatósági eljárás folyamatban van.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke:   Az  a  javaslata,  hogy  várják  meg  az  illetékes 
hivataloktól az eredményeket és akkor reagáljon a bizottság. 
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Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a TRIOPACK környezetszennyezésével 
kapcsolatos  napirendi  pont  megtárgyalását  az  illetékes  hatóságok  döntéséig  napolja  el  a 
bizottság.   
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

11/2008.(04.15.) EKB
       határozata

          TRIOPACK környezetszennyezésével  kapcsolatban

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  úgy határoz, hogy a TRIOPACK környezetszennyezésével kapcsolatos napirendi pontot 
napolják el.  

Határidő:   hatósági döntést követő ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

2. 9/2008. (III.18.)EKB határozat újratárgyalása
3. 10/2008. (III.18.)EKB határozat újratárgyalása

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A két napirendi pontot javasolja együtt tárgyalni, mert 
szorosan  összefügg.  A  két  határozatot  azért  szükséges  újra  tárgyalni,  mert  mint  nem szakértő 
emberek olyan  határozatot  hoztak,  ami  nem állja  meg a  helyét.  Az  lenne a  javaslata,  hogy az 
önkormányzat  hozzon  egy rendeletet,  ami  leszabályozza,  hogy milyen  esetekben  lehet  a  fákat 
kiszedni.  Pl.  A Szárazhegyi  úton  az  egyik  gazdának  is  van  erdős  része,  akinek  nem lehet  azt 
mondani – mivel magán tulajdon – hogy nem szedheti ki a saját fáját. Valóban több helyen kivágták 
a fákat. Úgy hallotta, hogy a vasút melletti rész tisztítása a régi tervekben is benne volt. Elhangzott, 
hogy az ott kivágott néhány vastagabb fát az emberek megkapták tisztítás ellenébe, már utólag nem 
lehet szankcionálni. Ezeken az elmúlt dolgokon túl kell lépni. 
Tehát az a konkrét javaslata, hogy szülessen egy olyan rendelet, ami a fakitermelést szabályozza, 
hogy ne fordulhasson elő az, hogy bárki, bárhol neki eshet a fáknak és kivághatja, az utak szélén, a 
kertekben stb.  Ehhez kéri a jegyzőasszony segítségét. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A két határozatra törvényességi észrevételt tett. Megpróbálja jól érteni 
azt,  amit az  elnök asszony szeretne. Azt,  hogy Monorierdő jogszabályt  alkosson,  hogy milyen 
hatósági feladatot lehet elvégezni és milyet nem, arra vannak jogszabályok.  Ebben az ügyben nincs 
hatásköre  a  bizottságnak.    Meg  kér  mindenkit,  hogy ne  használják  azt  a  szófordulatot,  hogy 
fakitermelés, mert az nagyüzemi erdőgazdálkodást jelent,  amire meg vannak a hatóságok akik a 
tevékenységet engedélyezik, vagy kötelezéseket írnak elő. Ha a bizottságnak az a szándéka, hogy 
olyan rendeletet alkottasson a képviselő-testülettel, amivel pl. növényeket, fákat, épületeket, ami a 
tájegységre jellemző,  védettség alá akar helyezni, akkor azt elő lehet készíteni, és le lehet tenni a 
képviselő-testület elé.  Fakivágás ügyben az állampolgárnak bejelentési kötelezettsége van és ha 
indokolt a bejelentés, akkor a jegyzőnek döntenie kell, hogy a pótlást rendeli el, vagy megtagadja a 
kivágást, mert nem látja indokoltnak. Ebben az esetben határozattal kell dönteni.   
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Juhász Sándor polgármester:  Azt azért tudni kell, ha a fakivágási engedély kérelmet a jegyző 
megtagadja,  és  valami  történik,  pl.  kidől  a  fa  és  az  kárt  okoz,  akkor  azt  a  személyt  vonják 
felelősségre, aki a fakivágást nem engedélyezte. Nagyon körültekintőnek kell lenni.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Az elhangzottakra reagálva itt szeretné elmondani, amit 
az egyebekben tervezett, hogy a park és a strand fáit szeretnék védetté nyilvánítani. A rendeletet 
szeretné  kidolgozni  vagy  dolgoztatni,  hogy  ne  fordulhasson  elő,  hogy  a  fákat  büntetlenül 
kivághassák. 

Vad Mária alpolgármester:  Sok helyen utána nézett az interneten, több önkormányzat rendeletét 
átnézte és sok  helyen találkozott olyan rendelettel, ami  az 1995. évi LIII. törvény alapján, mely a 
környezetvédelem általános szabályairól szól, lehetősége van az önkormányzatnak rendeletet hozni 
megfelelő  zöldövezet  kialakítására,  a  meglévő  zöldövezetek  megvédésére,   megóvására, 
fenntartására és  fejlesztésére.  Készített  egy tervezetet,  amit  nagyon sok önkormányzatnál  látott, 
többek között Pilisborosjenőnek is van ilyen rendelete, amely a magán tulajdonú ingatlanokra is 
vonatkozik, a fakivágásokat engedélyhez köti, szigorú szabályok vannak arra vonatkozóan, hogy az 
önkormányzat  milyen formában kötelezi  a  fakivágót,  hogy a  fát  visszatelepítse.  Úgy értelmezi, 
hogy erre az önkormányzatnak van lehetősége. Az 1990. évi LXV törvény  15. § (1) bekezdése 
alapján rendeletet alkothatnak a környezetvédelem érdekében. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Az előterjesztés nem az alpolgármester asszony által elmondottakról 
szólt. Az előterjesztés arról szólt, hogy tiltsuk meg a fakivágást. A rendeletalkotás erről szólt, erre 
mondtam azt, hogy ez nem járható út. 

Vad Mária alpolgármester: Akkor ki lehet egészíteni az általa elmondottakkal.

Juhász Sándor polgármester: Lehet a zöldterület védelmére rendeletet hozni. Továbbra is az a 
véleménye, hogy a saját telkén senki ne szabja meg azt, hogy füvesítsen, fát ültessen vagy éppen 
paprikát.  Ehhez  senkinek  nincs  joga,  semmilyen  önkormányzatnak.  Ahhoz  van,  ha  védetté 
nyilvánítja a rendelet a tölgyfát, annak kivágására kérnek engedélyt, de a fa fenntartható, akkor nem 
kell megadni a fakivágási engedélyt. Monorierdőn az is meg van határozva, hogy az épületet hova 
építheti az építtető – tudva levő milyen kicsi telkek vannak Monorierdőn -  ha a fa az épületbe esne, 
akkor meg kell adni a fakivágási engedélyt, még akkor is, ha védett. 

Vad Mária alpolgármester:   Erről szólna a rendelet, hogy akkor kötelezhessük, hogy máshova 
ültessen egy másik fát. 

Vargáné  Vass  Éva   jegyző: Akkor  az  már  nem a  korábban  megvilágított,  illetve  a  korábban 
nemmegfelelő  kontextusba  helyezett  fakivágási,  fakitermelésre  irányulna,  hanem  a 
környezetvédelemre.  Másik  szempontról  jutott  eszébe,  hogy  lehet  helyi  védettségre  rendeletet 
alkotni, ez is a környezetvédelem egyik fajtája. Előlehet készíteni. 

Dr. Pácziné Félix Anna:   Akkor ő is az elmondottakat javasolja. Elkívánja mondani, hogy már 
beszélt is két olyan emberrel, aki  alpesi módszerrel levágja a száraz ágakat. A parkban is vannak 
olyan fák, eljönnek megnézni és elmondják, hogy mit lehet tenni és mit nem. Ha megtörténik be fog 
számolni. 

Szalai Gábor SZKB elnök: Javasolja, hogy ne csak a parkba nézzék át a fákat, hanem a strand 
területén  is, mert ott is sok a beteg fa. Sok gyerek szokott ott játszani és komoly baleseti veszélynek 
vannak kitéve. 
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Neki is van egy tűzoltó ismerőse, aki engedéllyel rendelkezik, azt is el lehet hívni. 

Juhász Sándor polgármester: Valóban van olyan fa, amely a gallyazást követően ismét hajtást 
hoz, mint a nyárfa, akácfa, de a tölgyfa nem tartozik ezek közé a fa fajták közé, az nem hajlandó új 
hajtást hozni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A kettes és a hármas napirendi pontokat szeretné  lezárni 
és kéri a bizottságot, hogy határozzon.  

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy az Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottság  a 9/2008.(III.18.)EKB határozatát  és a 10/2008.(III.18.)  EKB határozatát vonja 
vissza. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

12/2008.(04.15.) EKB
       határozata

          A 9/2008.(III.18.)EKB határozat és a 10/2008.(III.18.)EKB határozat visszavonásáról

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  úgy döntött, hogy a 2008. március 18-ai ülésén 
meghozott 9/2008.(III.18.)EKB határozatát és a 10/2008.(III.18.)EKB határozatát visszavonja.

Határidő:    2008. áprilisi  soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Mielőtt  az  elnökasszony a  napirendet  teljesen  lezárná  elszeretném 
mondani,  hogy  korábban  én  voltam  Pilisborosjenő  jegyzője  ezért  ismeri  az  ott  elkészített 
37/2004.(VIII.20.) kt  rendeletet, ami a környezetvédelemről szól. Ennek a rendeletnek a hatálya 
nem terjed ki lakóházak kertjeire és udvaraira , az erdőtörvény hatálya alá tartozó erdőkre, kivéve 
az  önkormányzat  tulajdonában  lévő  erdőket,   gyümölcsösre,  mezőgazdasági  művelés  alatt  álló 
területekre (szántó, rét és legelő). Azért mondtam, hogy a rendeletalkotással óvatosan kell bánni. 
Teljesen  érthető  a  Környezetvédelmi  Bizottság  azon  szándéka,  hogy  kiemelt  figyelmet  kíván 
fordítani a környezetvédelemre, de ennek meg van a maga helye, ideje és módja.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Ehhez annyit szeretne hozzátenni, hogy senki ne higgye 
azt, hogy én valakinek a biztatására mondom a fákkal kapcsolatba,  mindig védte a fákat és sokat 
fásított. 

Vad Mária alpolgármester:  Azt szeretné megkérdezni, hogy miből gondolja a jegyző asszony, 
hogy bár  mit  akar  tenni,  azt  a  falu  ellen akarja  tenni.  Ő csak  szeretné  a  település  fáit  és  zöld 
területeit megóvni, ez az elsődleges célja. Ha megoldható egy rendelettel, hogy a fák meg legyenek 
óva és a zöldterület ne károsodjon, ne pusztuljon. Azért mert most kiszaladt megnézni a rendeletet, 
azért még ő olvas olyanokat, hogy kiterjed a kertekre és az udvarokra is rendelet. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Kéri az alpolgármester asszonyt, hogy amennyiben szakmai vitát kíván 
folytatni, azt ne a bizottsági ülésen tegye. Nem kérdőjelezett meg semmit. Neki az a tiszte, hogy ha 
a képviselő-testület, apolgármester vagy a bizottság olyan döntést hoz,  ami jogszabályt sért, akkor 
jelezzen.   Ő  ezt  meg  is  tette  és  azt  gondolja,  hogy  ha  a  bizottság  a  környezetvédelemmel 
kapcsolatos javaslatát a  képviselő-testület elé kívánja terjeszteni annak semmi akadálya nincs.
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Az előbbiekben azt mondta, hogy ezt tegyék körültekintően, hogy az senkinek a jogos érdekét ne 
sértse, illetve a közösség a jogos érdekeit a rendeletben érvényesíteni is tudja. A hozzászólása erre 
irányult. 

Vad  Mária  alpolgármester:  Ő is  úgy gondolta,  hogy a  törvények  betartásával,  de  ha  van  rá 
lehetőség,  hogy megvédjék a település fáit és növényeit  akkor meg kell tenni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Azt gondolja, hogy a park fáinak megvédésére ki kell 
dolgozni  valamit,  és  abba  bele  kell  foglalni  azt  is,hogy  mit  tehetünk  még  védetté.  Azt  az 
igyekezetet, hogy megmentsük amit meg lehet menti nem fogjuk figyelmen kívül hagyni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A bizottságnak el kellene döntenie, hogy igénybe kívánja e venni a 
hivatal segítségét  a környezetvédelem és a helyi  védettség rendelethez,  vagy pedig a bizottság 
tagját, tagjait kéri meg arra, hogy tegye meg. El kell dönteni, mert akkor a hivatal dolgozik ezen az 
ügyön. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Természetesen igénybe kívánják venni, mert az ügyhöz 
kapcsolódó jogszabályokat nem ismerik, nem tudják. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A helyi védettségről szóló rendelet előkészítése előtt a hivatalnak tudnia 
kell pontosan, hogy az mire irányul, természeti értékre  vagy épített környezeti értékre, mert akkor 
abba az irányba fog készülni a szabályozás, de ezt a bizottságnak kell eldönteni. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke:  Sajnos  épített  értéke  a  településnek  nincs,  csak 
természeti értéke. 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy az Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottság  felkéri a hivatalt a jegyző útján, hogy a májusi soros bizottsági ülésre készítse elő a 
helyi  természeti  értékekről  szóló  rendeletet,  illetve  a  környezetvédelemről  szóló  rendelet 
tervezetét.   
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

13/2008.(04.15.) EKB
       határozata

            A helyi természeti értékekről szóló rendeletről, illetve környezetvédelemről 
szóló rendelet tervezettről

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi   Bizottság  felkéri a hivatalt a jegyző útján, hogy a májusi 
soros  bizottsági  ülésre  készítse  elő  a  helyi  természeti  értékekről  szóló  rendeletet,  illetve  a 
környezetvédelemről szóló rendelet tervezetét.

Határidő:    2008. májusi soros  ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

   Vargáné Vass Éva jegyző 
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4. Tiszta udvar, rendes ház, szép környezet, jó közérzet program 
feltételeinek megtárgyalása

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Ennek a programnak a gondolata, még tavaly vetődött 
fel.  Előkészítették  a  nevezési   és  értékelő  lapot  és  úgy gondolták,  hogy megjelentetik  a  helyi 
újságban. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  Felhívja a bizottság figyelmét, hogy az SzMSz szerint a bizottságnak 
nincs a kérdésben önálló döntési joga. Javasolja a bizottságnak, hogy tegyen javaslatot a képviselő-
testületnek, hogy indítsák el ezt a programot első alkalommal 2008. évben és a pénzügyi feltételeket 
is  szíveskedjenek  megteremteni,  és  hatalmazza  fel  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottságot a program megszervezésére, lebonyolítására. A döntésig a nevezési és értékelő lapokat 
ne küldjék el az újságnak. 

Borbás Elvira tag:  Arra gondolt, hogy az értékeléshez független embereket kérnének fel, akik nem 
monorierdei lakosok, hogy járják be azokat a helyeket, ahonnan neveztek. A tervezet 6. 7. pontjához 
annyit szeretne hozzá tenni, hogy szép lenne, ha az emlék tábla mellé a díjazottak kapnának egy-
egy cserepes virágot is, ami maximum 1.000.- Ft-ba kerülne, 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy az Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottság, a bizottság tagja által előkészített előterjesztést  a képviselő-testület tárgyalja meg. 
Kéri a képviselő-testületet,  hogy a „Tiszta udvar, rendes ház, szép környezet,  jó közérzet” 
programot első alkalommal 2008 évben indítsa  el  hagyományteremtő jelleggel,  és  ehhez a 
pénzügyi  fedezetet  az  előterjesztésben  foglaltaknak  megfelelően  szíveskedjen  biztosítani. 
Hatalmazza fel a bizottságot  a program megszervezésére és lebonyolítására. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

14/2008.(04.15.) EKB
       határozata

            A „Tiszta udvar, rendes ház, szép környezet, jó közérzet” programról

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi   Bizottság, a bizottság tagja által előkészített előterjesztést 
a képviselő-testület tárgyalja meg. Kéri a képviselő-testületet, hogy a „Tiszta udvar, rendes ház, 
szép környezet, jó közérzet”  programot első alkalommal 2008 évben indítsa el hagyományteremtő 
jelleggel, és ehhez a pénzügyi fedezetet az előterjesztésben foglaltaknak megfelelően szíveskedjen 
biztosítani. Hatalmazza fel a bizottságot  a program megszervezésére és lebonyolítására.  

Határidő:    2008. áprilisi soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke  

   
Egyebek

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Az üdvözlő táblájával kapcsolatban, ami a település két 
végén lenne elhelyezve, kérdezi Szalai Gábor SzKB elnököt, hogy az ügyben mit tudott intézni, 
mivel ő ígérte meg, hogy egy ismerősével el tudná készíttetni.
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Szalai Gábor SzKB. Elnök:   Az előző ülésen is elmondta, hogy a faanyagot biztosítani kell. A 
felirathoz, és az oszlopok közötti virágtartókhoz  az anyag meg van, de oszlopok nincsenek.  A 
Nefelejcs u. végén be van jelölve 6-7 fa, ami száraz, abból el lehetne készíteni, és ahhoz nem kell 
szakértő, hogy valaki lássa, ki vannak száradva. 

Dr. Pácziné Félix Anna:  Valóban ebben egyeztek meg. A polgármester úr ígérte, hogy szednek ki 
akácfákat, és abból négy oszlopot félre tetet, és ami az udvaron fel van fűrészeltetve, abból ad két 
táblát.  

Juhász Sándor polgármester:  A Nefelejcs utca végében valóban van 6-7 fa, ami teljesen ki van 
száradva.  Sajnos  az  egyik  olyan  helyen  van,  hogy  még  a  villanyt  is  le  kell  köttetni,  mert 
máskülönben nem lehet kiborítani. Ki lehet menni, meg lehet nézni ezeket a fákat. 

Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Bejelentés érkezett, hogy a rendelő udvarán van két beteg 
gyümölcsfa, amit a munkásokkal ki kell szedetni. A közterület felügyelő tud róla.   A parkban és az 
orvosi rendelő udvarában le kellene vágni a füvet. Kéri, hogy az ősszel ültetett fákat a közmunkások 
locsolják meg, mert nagyon száraz a talaj, sajnos azok közül egyet valaki le is tört. 

Juhász  Sándor  polgármester:   Elkívánja  mondani,  hogy  a  KÖVÁL-tól  már  kapott  az 
önkormányzat felszólítást, mert a locsolást a tűzcsapról oldották meg. Nem egyszerű a dolog. A 
KÖVÁL-lal meg kell egyezni, hogy   szerel fel a hivatal a tűzcsapra egy csapot és egy vízórát és 
fizet  a  vízért  egy  összeget.  A monori  önkormányzatnak  a  rendeletébe  le  van  fektetve,  hogy 
mennyibe kerül a víz, ha locsolásra használják, csatorna díj nem terheli, és akkor tiszta lenne a 
dolog. 

Szalai Gábor bizottság elnöke:       Ha a vízóra fel lesz téve a lakos ugyan úgy elfogja hordani a vizet 
és csak többet kell fizetni. A KÖVÁL-nál a közkutak azért vannak, hogy az ivást szolgálja, és az a 
közös költségben benne vannak. Tehát a felszerelt csapot akkor le kell zárni, hogy csak a locsolásra 
lehessen használni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Itt szeretné kérni, hogy a nyári időszakra biztosítsanak 
két közmunkást, akik elvégzik a gallyazásokat, fűnyírást, locsolást és a virágok ápolását. Azért kér 
kettőt, mert ha az egyikkel történik valami, senki sem fogja a locsolást és a teendőket elvégezni. 

Juhász Sándor polgármester:  Ezt nem tudja biztosítani. Kérdezi, hogy a két embernek a bizottság 
mondaná meg, hogy mit kell csinálni. A közmunkások minden reggel a hivatal előtt gyülekeznek. A 
napi munka kiosztása ott történik. A közmunkások az összes parkot rendbe tartják, mert nem csak a 
Makkor park van Monorierdőn.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna bizottság elnöke: Akkor  helyesbít.  Lehetőleg  minden nap legyen két 
ember aki a munkát elvégzi, mert ha az emberek minden nap cserélődnek, egymásra fogják fogni, 
hogy én meglocsoltam az utánam jövő nem. Kérése, hogy  mindig ugyan az a két ember legyen 
kijelölve, ezzel nem azt akarja, hogy ő parancsoljon vagy mondja meg nekik, hogy egész nap mit 
csináljanak,  de akkor  az a  két  ember felelősségre vonható,  ha nem csinálják meg a munkát.  A 
parkban a fel nem ásott területet tovább kellene ásni, mert a napokban mennek megint virágért és 
azt el kell ültetni. Eddig még minden virágot ingyen kaptak.  

Dzsupin Imréné tag:  Kéredezi, hogy a locsolás technikai feltételei biztosítottak e. Tudja, hogy 
tavaly  valami vastag tömlővel locsoltak, de kellene oda valami slag.
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Nem kell oda slagot venni, mert akkor csak pocsékolják 
a vizet. Meg lehet locsolni úgy is, hogy kannával odahordják. 

Juhász Sándor polgármester: A locsolást kannával, vödörrel nem lehet megoldani, az abszolút 
lehetetlen feladat, úgy biztos nem lesz rendesen meglocsolva.  Ha három naponta slaggal rendesen 
meglocsolják,  akkor  nem kell  minden  nap  féldeci  vizet  a  virágra  locsolni.  A feladat  az,  hogy 
vegyenek egy olyan slagot, ami a park másik végéig is elér és amikor vége a locsolásnak elteszik a 
tömlőt a helyére. A kannával szaladgálás nem megoldás és nem is rendes locsolás.

Szalai Gábor SzKB elnöke: A KÖVÁL-lal minden -féle képen fel kell venni a kapcsolatot, és 
biztosan megoldható valahogy a locsolás.  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Elszeretné mondani, hogy az egészségnap szervezés 
alatt van április 26-ára, de ez munkanap. Sajnos a pilisi és monori ügyeletet adók teljesen másképp 
gondolják, a monoriak egyértelműen munkaszünetes napnak nyilvánították a szombatot, a pilisiek 
nem.  26-án  elviekben  rendelni  kellene,  de  a  pilisiek  nem  hajlandóak  az  ügyeletet  elvállalni, 
ugyanakkor az egészségnapot is meghirdette a bizottság, ami nem kis szervezésbe került, hogy amit 
ígértek (vérnyomás mérés, vércukor mérés stb.).   Végül sikerült, az iskolába lesz megrendezve, 
mert arra a napra a gyerekeknek szemétgyűjtési napot szerveztek. 
Az április 19-re meghirdetett szemétgyűjtési nappal kapcsolatban annyit szeretne elmondani, hogy a 
meghívók szét lettek küldve és 100 db kesztyű lesz kiosztva. 

Juhász Sándor polgármester: A meghívóval kapcsolatban szeretné elmondani, hogy nagyon szép 
gesztus volt ez a Bogárzó egyesülettől, de nem ért egyet azzal,  hogy milyen alapon küld ő az 
önkormányzati  dolgozóknak  szemétszedésre  meghívót,  név  szerint  mindenkinek.   99  %-ban 
vidékről járnak be dolgozni. Nekik a hivatalban munkaidejük van, ha azt elvégezték elmennek haza 
és  semmi  közük  a  monorierdei  szemétgyűjtéshez.  Ha  a  képviselőknek  és  nekem,  akik 
monorierdeiek  küld  meghívót,  azzal  egyet  értek,  de  hogy a  pilisen  vagy más  településen  lakó 
dolgozónak megívót küldenek azzal nem. Ők majd elmennek ott szemetet szedni, ahol laknak.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A hulladék égetéssel kapcsolatban szeretné elmondani – 
annak ellenére, hogy megegyeztek abban, hogy ősszel fogják újra tárgyalni -, hogy Borbás Elvira 
tag azt mondja sokan panaszkodnak, hogy nem jó az égetésre kijelölt időpont.  

Borbás  Elvira  tag: Valóban  többen  megkeresték,  hogy  másképpen  kellene  szabályozni,  nem 
kellene minden nap megengedni. Kevesebb napon, hosszabb ideig kérik szabályozni. 

Szalay Gábor SzKB elnöke:  Beszélt  Dr  Némedy Edit  fogorvossal  és  jelezte,  hogy szerződést 
kellene kötni a  hivatallal.  A kistérséggel  van kötve, de magával Monorierdő Önkormányzatával 
nincsen.    Ha a  szerződés  kötés  nem történik  meg április  18-ia  péntekig,  akkor  neki  újra  kell 
kezdenie az egész rendelésének az engedélyeztetését. Az a kérése a bizottság felé, hogy beszéljenek 
a polgármesterrel, hogy a  szerződést a jegyzőasszonnyal együtt írják alá. A legutóbbi ülésre nem 
tudott  eljönni,  mert  az  aszisztense  elment,  de  üzeni,  hogy  az  iskolai  és  óvodai  szűréseket 
szeptemberben szeretné elkezdeni, az intézmény vezetőkkel egyeztetni fog.  

Borbás Elvira tag: Szívesen vette volna, ha az elnök úr által elmondottakat személyesen mondja 
el. Úgy gondolja, hogy tudta, hogy mikor van a bizottsági ülés és a bizottság megérdemel annyi 
tiszteletet, hogy mindezt személyesen mondja el.
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Ha nem tudott eljönni, akkor szólhatott volna telefonon, 
vagy üzenhetett volna Dr. Páczi Antal útján is, és nem egy hónappal később üzen, hogy neki mi a 
problémája, s most S.O.S. Legyen aláírva neki a szerződés. Jogilag nem tudja, hogy ilyen esetben 
mit lehet tenni és mit nem, ezt a polgármester úr és a jegyzőasszony tudja, de ez övön aluli dolog a 
doktornőtől,  hogy két nappal előtte üzen.  Arról nem is beszélve, hogy szeptembertől tervezi a 
szűrést annak ellenére, hogy régóta van szerződése és csak akkor vizsgálja a gyerekeket, ha beviszik 
Monorra hozzá. Egyébként nagyon sok panasz van rá. 

Szali Gábor SzKB elnök:   Nem ért egyet Borbás Elvirával, mivel a doktornő nem tudott a mai 
bizottsági ülésről.

Borbás Elvira tag: Egy hónappal ezelőtt kapott meghívót és a fogorvosi ellátással kapcsolatban is 
be kellett volna számolnia, de nem jött el, a távolmaradását semmilyen formában nem mentette ki. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: A szerződés  aláírási  javaslattal  kapcsolatban  felhívja  a  bizottság 
figyelmét, hogy nincs hatásköre a polgármester urat felhatalmazni a szerződés aláírására, azt csak a 
képviselő-testület teheti meg.  Amennyiben pénteken lejár a szerződéskötés határideje, a doktornő 
annyit  tehet,  hogy a  kezdeményezi  a  polgármester  úrnál,  hogy rendkívüli  testületi  ülést  hívjon 
össze. Valóban meg lett a doktornő híva a március 18-ai bizottsági ülésre, külön is lett értesítve, 
nincs tudomása arról, hogy a doktornő bármilyen indokkal kimentette volna magát, írásos anyag 
nem érkezett.

Juhász Sándor polgármester: Másfél órája jelentkezett be hozzá a doktornő, de ő nem írhatja alá a 
szerződést. 

Dr.  Pácziné  Félix   Anna  bizottság  elnöke: A  polgármester  úr  csak  azt  tudja  mondani  a 
doktornőnek, hogy április 24-én lesz testületi ülés és ott fog eldőlni, hogy az önkormányzat kíván e 
vele szerződést kötni.  

Szalai Gábor SzKB elnök:  A doktornő elmondta neki, hogy a szűréseket nem neki kellett volna 
elvégezni, hanem aki az OEP-pel szerződést kötött erre a feladatra.  Az OEP szerződést is most 
szeretné intézni. 

Borbás Elvira tag: A doktornőnek a szerződés kötés nagyon fontos. A bizottságnak is fontos lett 
volna, hogy ez hangzottakról értesüljön, meg lehetett  volna beszélni,  időben meg lehetett volna 
kötni a szerződést és időben történt volna minden, ha eljön a meghívásra.

Vad Mária alpolgármester: Tavaly már volt bizottsági ülésen egyszer, szeptemberben. Akkor is 
felmerült az iskolai és óvodai fogászati szűrés. Akkor elmondta, ha emlékszik még rá a bizottság, 
hogy utána  járt  Monoron   és  beszélt  a  többi  fogorvossal  valamint  Monor  Város  aljegyzőjével 
Molnár  Zsolttal  és  azt  a  felvilágosítást  adták,  hogy  minden  házi  fogorvosnak  kötelessége  a 
körzetébe tartozó iskolai és óvodai fogorvosi szűrést ellátni. Ezt akkor vele tudattuk. Azóta eltelt fél 
év,  azóta  már  megkérhette  volna  az  engedélyt  vagy utána  járhatott  volna  az  OEP-nél,  hogy a 
szükséges papírokat beszerezze, valamint intézkedjen, de ezek szerint nem tett semmit.

Borbás Elvira tag: Szeretné tudni, hogy milyen lehetőségek vannak, van e másik fogorvos akivel a 
szerződést az önkormányzat megköthetné vagy feltétlenül őt kell választani, mert csak ő van. 
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Juhász Sándor polgármester: Tudomása szerint nincs más lehetőség, mivel ő látja el Monor egy 
részét és Monorierdőt teljes egészében. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:   Szeretné tudni, hogy milyen hosszú időre köteles az 
önkormányzat szerződést kötni vele. Azt csak a képviselő-testület döntheti el? Pl. két évre köthető a 
szerződés? Mert lehet, hogy két év múlva ki tudnak alakítani egy fogorvosi rendelőt és akkor felül 
lehetne vizsgálni, hogy maradhat e tovább vagy nem. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Jelezni szeretné a bizottságnak, hogy a képviselő-testület 2006. október 
11-én  hozott  egy  olyan  döntést  a  14-es  számú  határozatában,  hogy  a  fogorvosi  ellátás 
önkormányzati  feladat  ellátása  érdekében  tagja  kíván  lenni  Monor  és  Környéke  Fogorvosi 
Alapellátási Társulásnak. A képviselő-testület kijelenti, hogy a társulás megállapodását megismerte 
és a tággá válása esetén magára nézve kötelezőnek elismeri.  A testület kéri a társulás jelenlegi 
tagjait,  hogy  Monorierdő  tággá  válását  támogassák.  A monori  társulásnak  ezzel  a  határozattal 
Monorierdő  kifejezte  a  szándékát,  és  2007.  januárjában  a  társulást  megkötöttük.  Igazából  az  a 
probléma  –  Molnár  Zsolt  Monor  aljegyzője  is  hívta  telefonon  -  hogy a  doktornő  a  működési 
engedélyének a módosítását kéri. Azt mondta, hogy írja le pár sorban, hogy mi a szándéka és kérje 
meg  a  polgármester  urat,  hogy  azt  terjessze  a  képviselő-testület  elé.  Azt  gondolja,  hogy  ha 
működési engedély módosítására sor kerül, akkor azt a doktornő nem ma, tegnap tudta meg, hanem 
ezelőtt három-négy héttel is tudta. Mint azt fel is olvasta az önkormányzat már tett egy gesztust az 
együttműködésre a társulásban. Ha nekünk vannak kötelességeink, akkor neki is vannak. Az OEP 
támogatást a 4074 fő után megkapja. Ez nem csak azzal jár, hogy az OEP támogatást igénybe veszi, 
hanem a feladatot is el kell végeznie, márpedig az elmúlt egy évben ennek a kötelességének nem 
tett eleget, és ezért kérte a bizottság a doktornőt, hogy március 18-án jelenjen meg az ülésen. A 
polgármester úr április 16-án tárgyalni fog a doktornővel. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Megköszöni a hozzászólásokat. Kérdezi, hogy van e 
még valakinek hozzászólása, felvetése,  javaslata. Megállapítja, hogy nincs a bizottság ülését 15.50 
perckor bezárja.

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna Dzsupin Imréné
bizottság elnöke tag

Kifutné Szerencsi Ildikó
jegyzőkönyvvezető


